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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 30 
DE MARÇ DE 2023 

 
Vacarisses, a 30 de març de 2023, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Paola Moral Ramírez 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Raúl Avilés Trabalón 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
Estefanía Muñoz Ramírez 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte. 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
 

1.1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 
23 DE FEBRER DE 2023 I EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 28 DE FEBRER DE 
2023. 

Es sotmet a votació i queden aprovades per unanimitat dels presents assistents a les 
esmentades sessions.  
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       
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1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA D’EDUCACIÓ D'APROVACIÓ INICIAL DE LA 
MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DEL SERVEI DE MENJADOR 
ESCOLAR DELS CENTRES PÚBLICS DE VACARISSES 

 
Emesa la memòria en relació a la necessitat de la nova regulació del funcionament del servei 
de menjador escolar dels centres públics de Vacarisses, la qual és del contingut següent: 

“Antecedents: 

L’Ajuntament de Vacarisses va aprovar i publicar per edicte en el BOP número 87 d’11 d’abril 
de 1997 el reglament de funcionament del servei de menjador escolar.  

Dit reglament estableix les normes que han de regular el servei de menjador que s’ofereix als 
centres docents públics del municipi. 

 

Objectius de la norma: 

 
El Reglament té per objecte regular la prestació i el funcionament del servei escolar de menjador 
que s’ofereix als centres escolars públics del municipi de Vacarisses.  

 

Necessitat i oportunitat de la seva aprovació: 
 
Les modificacions proposades es realitzen per tal d’actualitzar l’anterior reglament de 2012 i per 
tal de millorar aspectes de funcionament i organització del servei de menjador, que són bàsics 
per al seu funcionament. “ 
 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia número 5/2023, de data 24 de gener de 2023, es va disposar el 
sotmetiment a consulta pública prèvia a l’elaboració, per tal de copsar l’opinió per part de 
ciutadans, organitzacions i associacions, respecte la modificació que es proposa del  reglament 
que regula el funcionament del servei de menjador escolar dels centres públics de Vacarisses, 
durant un termini de 20 dies hàbils, a comptar des de l’endemà de la publicació del 
corresponent anunci al tauler d’anuncis del Web municipal, de conformitat amb allò establert a 
l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques -LPACAP-, opinió per part de ciutadans, organitzacions i 
associacions. 

També, i per garantir la transparència en les decisions i actuacions de rellevància jurídica, 
l’article 10 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern, estableix en el seu punt 1, lletra c), que s’han de publicar els 
procediments normatius en curs d’elaboració, amb la indicació de l’estat de tramitació en què 
es troben. 

La memòria i el text projectat de la modificació del reglament esmentat varen ser publicats al 
Portal de la Transparència i al tauler d’anuncis del web d’aquesta Corporació Local 
www.vacarisses.cat, amb data 30 de gener de 2023. 

Com a resultat de l’expressada consulta pública prèvia, durant el termini d’informació pública, 
comprés entre el dia 31 de gener de 2023 i el dia 27 de febrer de 2023, ambdós inclosos, no es 
va rebre cap aportació al respecte per part de subjectes i organitzacions més representatives. 
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L’aprovació de la modificació del Reglament ha de tramitar-se d'acord amb el previst a l'article 178 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya,  i articles 63 a 66 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens 
locals (ROAS), l’ article 10  de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la 
informació pública i bon govern, i l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment 
administratiu comú de les administracions públiques. 

Per l’aprovació de la modificació del Reglament, conforme l’article 62 del ROAS, cal designar una 
Comissió d’Estudi, integrada per membres de la corporació i personal tècnic, propi o aliè. 

Conforme l’article 62.2 del ROAS ,  per part d’una comissió d’estudi,  creada mitjançant 
Resolució de l’Alcaldia núm. 79/2023, de 6 de març , fou formulat en data 13 de març de 2023, 
l’avantprojecte de la modificació del REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DEL SERVEI DE 
MENJADOR ESCOLAR DELS CENTRES PÚBLICS DE VACARISSES. 
 
Els principals canvis introduïts responen a: 
 

- Es  modifica l’estructura del document per fer-lo més coherent a nivell intern  i millorar 
la seva comprensió.  

- A nivell general s’actualitza la terminologia, substituint termes obsolets o modificats.  
- Es concreta quins són els espais que es destinaran al servei i quina serà la seva gestió 

(article 4). 
- S’actualitzen les ràtios d’acord amb la normativa existent, i es manté la millora del 

reglament anterior  (article 13). 
- S’estableixen les funcions de la coordinadora de les escoles bressol (article 17). 
- Es concreta la gestió de l’alumnat NESE, introduint l’informe de la Comissió d’Atenció a 

la Diversitat del centre per determinar la incorporació de la figura de vetllació.  
- S’estableix un calendari d’entrega dels menús i es concreta la gestió de les propostes 

de modificació (article 19).  
- S’actualitzen els requeriments formatius del personal (articles 34 i 35). 
- S’actualitzen les normes de convivència d’acord amb la normativa de referència. 

(capítol 9) 
- Els articles 3, 6, 7, 8, 16, 26, 27, 30, 33, 39, 40, 42 i 46 han mantingut el seu contingut, 

però fruit de la modificació de l’estructura s’ha modificat el número d’article. 
- Les diferents modificacions han comportat un augment de l’articulat, passant de 50 a 64 

articles. 
 
 
Vist que la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local,  atribueix als 
municipis la potestat reglamentària en l’àmbit de les seves competències. 

L’aprovació de les ordenances/reglaments municipals és una competència atribuïda al Ple de la 
corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril  
reguladora de les bases del règim local. 

El procediment d’aprovació de les ordenances/reglaments locals, així com les seves 
modificacions,  n’exigeix, si més no, l’aprovació inicial, la submissió a informació pública de 
l’expedient,  i la seva l’aprovació definitiva, i es requereix el vot de la majoria simple , amb la 
publicació posterior del text íntegre de la modificació de l’ordenança/reglament. 

Tanmateix, en compliment de l’article 10.1.a)  de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació i bon govern, la versió en el format originari del Reglament, 
una vegada aprovat definitivament, es farà pública al Portal de la Transparència. 
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L’article 178.1.c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que 
les ordenances i reglaments s’entendran aprovats definitivament amb caràcter automàtic si no 
són objecte de cap reclamació, al·legació o suggeriment amb motiu del tràmit d’informació 
pública de l’expedient (i d’audiència als interessats quan sigui el cas). 

Vist que la Comissió Informativa de Serveis a les Persones,  reunida el dia 22 de març de 2023,  
va dictaminar ,  proposo al Ple l’adopció del següent 

ACORD 
 

PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació del REGLAMENT DE FUNCIONAMENT DEL 
SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR DELS CENTRES PÚBLICS DE VACARISSES, així com el 
seu text refós. 

SEGON.- Exposar al públic, per termini de trenta dies hàbils, el text de la modificació del 
Reglament objecte de l’aprovació inicial, inserint anuncis al BOPB, al DOGC, a la pagina web 
municipal ,  a l’eTauler i al Diari Ara. L’expedient administratiu durant aquest període podrà ser 
examinat i presentar les al·legacions, suggeriments i reclamacions que es considerin 
convenients. El termini d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la 
darrera de les publicacions oficials suara esmentades. En el cas que no es presentin 
reclamacions durant el període d’exposició publica, el present acord s’elevarà a definitiu sense 
necessitat de resolució expressa. 

TERCER.- L'aprovació definitiva de les modificacions del Reglament s'anunciarà a la Web 
municipal, a l’eTauler i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona,  i al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya la referència del Butlletí Oficial de la Província on s'hagi publicat 
íntegrament el text refós del Reglament, el qual entrarà en  vigor quan s'hagi publicat 
completament el text refós i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’article 
65.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local.  Tanmateix, en compliment de l’article 
10.1.a) de la Llei 19/2014, es publicarà al Portal de la Transparència. 

QUART.- Aprovada la modificació amb caràcter definitiu, la corporació municipal disposa de 
quinze dies per trametre la certificació d’acord d’aprovació definitiva de la modificació del 
Reglament  i còpia íntegra i fefaent del text refós d’aquesta a la Generalitat de Catalunya i a la 
Delegació del Govern de l’Estat a Barcelona.  

Intervé la Sra. Moral qui explica que era necessari modificar el reglament de funcionament del 
servei de menjador doncs era molt antic i calia actualitzar-lo. Diu que ja en van parlar a la 
comissió d’estudi però si tenen alguna pregunta al respecte poden fer-la. 

La Sra. Fuster diu que s’han llegit el reglament i el troben bé, han vist que també han fet una 
actualització de la terminologia que també calia i definicions d’algunes figures com la de la 
coordinació. Afegeix que es tracta d’un servei prou important per tenir la seva pròpia 
reglamentació i es tingui en compte per les diferents accions. Per acabar diu que hi votaran a 
favor. 

La Sra. Miranda diu que ells també estan a favor de la modificació i actualització. 

El Sr. Serna diu que han llegit els canvis proposats per la tècnica, actualització de la 
terminologia, espais que es destinaran al servei i quina serà la seva gestió, actualització de les 
ratios, mantenint la millora del reglament anterior, també s’estableixen les funcions de la 
coordinadora de les escoles bressol, es concreta la gestió de l’alumnat incorporant la figura de 
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la vetlladora, s’estableix un calendari d’entrega dels menús i s’actualitzen els requeriments 
formatius del personal així com les normes de convivència. Per acabar agraeix la feina i la 
informació donada tant per la regidora com per la tècnica d’Educació i diu que hi votaran a 
favor. 

Pren la paraula el Sr. Avilés qui diu que, després de revisar el contingut, també han decidit 
votar-la a favor doncs és una actualització necessària des de feia temps. 

La Sra. Moral agraeix els vots a favor. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents.  

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 

 
1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT I RESPONSABILITAT AMB 
L’ENTORN DE PRÓRROGA DEL CONTRACTE GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE 
NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE 
RECOLLIDA DE RESIDUS “PORTA A PORTA” 
 
El Ple de l'Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 29 de març de 2007 , va 
adjudicar el contracte de la  GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE 
LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS 
URBANS QUE CONSTA DELS SERVEIS SEGÜENTS : RECOLLIDA DE FRACCIÓ ORGÀNICA, 
RECOLLIDA DE LA FRACCIÓ RESTA, RECOLLIDA DE PAPER/CARTRÓ,  VIDRE, ENVASOS,  
MOBLES/TRASTOS/ESTRIS, I SERVEI DE NETEJA I DESINFECCIÓ DELS CONTENIDORS DE 
CADA FRACCIÓ a l'empresa EMPRESA SERVICIOS JUAN I JUAN, SL,   pel preu de 797.786,36  
euros anuals. 
 
En data 4 de maig de 2007 es formalitzà el contracte en document administratiu. 
 
Segons la clàusula 12 del Plec de Condicions Administratives i Tècniques  que regeix 
l’esmentat contracte, així com la clàusula cinquena del contracte,  relatiu a la durada del 
contracte i possibles pròrrogues,  el contracte tindrà una durada de 4 anys a comptar des de la 
data de formalització del contracte i serà prorrogable de forma expressa, cada 4 anys , i sense 
que la durada de la seva vigència, incloses les pròrrogues, pugui excedir de 24 anys.  
 
El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària celebrada el dia 26 d’octubre de 2017, va aprovar la 
modificació del contracte, modificació motivada per les raons d’interès públic per a la 
implantació del sistema de recollida de residus “Porta a Porta. 
 
Atès que a l’empara de la clàusula 12 del Plec de clàusules administratives particulars, el 
contractista al llarg dels anys ha sol·licitat successives pròrrogues, les qual han estat 
aprovades per l’òrgan competent, essent l´última l’atorgada pel Ple de la Corporació en sessió 
del 28 de març de 2019, per un període comprès entre el 4 de maig de 2019 al 4 de maig de 
2023. 
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Atès que en data 22 de març de 2023, registre d’entrada E/001550-2023, l’empresa contractista 
EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL, novament presenta sol·licitud de pròrroga en 
els termes previstos a la clàusula 12. 
 
 
 
 
Atès que conforme allò disposat al punt 2 la Disposició Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 
8 de novembre, de contractes del sector públic , s’atribueix al Ple la competència per a aquesta 
contractació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials,  reunida el dia 22 de març de 2023 va 
dictaminar favorablement, al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Atorgar a EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL, contractista del contracte 
formalitzat el 4 de maig de 2007 de GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE NETEJA VIÀRIA , 
GESTIÓ DE LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS 
SÒLIDS URBANS QUE CONSTA DELS SERVEIS SEGÜENTS : RECOLLIDA DE FRACCIÓ 
ORGÀNICA, RECOLLIDA DE LA FRACCIÓ RESTA, RECOLLIDA DE PAPER/CARTRÓ,  VIDRE, 
ENVASOS,  MOBLES/TRASTOS/ESTRIS, I SERVEI DE NETEJA I DESINFECCIÓ DELS 
CONTENIDORS DE CADA FRACCIÓ,  el qual va ser objecte de modificació que fou formalitzada 
mitjançant contracte de data 30 d’octubre de 2017,  de GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE 
NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE 
RECOLLIDA DE RESIDUS “PORTA A PORTA”, una pròrroga del contracte d’una durada de 4 
anys, la qual comprèn el període del 4 de maig de 2023 al 4 de maig de 2027. 
 
SEGON.- Notificar el present acord al contractista  EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL. 
 
TERCER.- Disposar que el present acord es publiqui al  per fil de contractant i al Registre 
Públic de Contractes de Catalunya. 
 
 
Intervé el Sr. Casas qui explica que es tracta de donar continuïtat a l’empresa gestora actual 
per totes les actuacions que fan, neteja viària, deixalleria i servei de recollida de residus porta a 
porta. Recorda que aquesta modificació serà vigent fins el 2027 i que el contracte amb 
l’empresa és vigent fins el 2030 i, per tant, la propera pròrroga serà de tres anys. 
 
La Sra. Muñoz diu que hi votaran a favor. 
 
La Sra. Fuster diu que també hi votaran a favor, destacant i tenint en compte que l’empresa 
gestora Juan y Juan es va integrar molt bé en la sistemàtica del porta a porta, el que va ser una 
gran part de l’èxit gràcies a la implicació de l’empresa i treballadors i,  per tant, els agraeix la 
feina feta. 
 
La Sra. Miranda diu que també hi votaran a favor. 
 
El Sr. Serna diu que després de veure la instància de l’empresa demanant la pròrroga i trobant-
se en bones condicions per acceptar-la la votaran a favor. 
 
Intervé el Sr. Boada qui pregunta si finalment es posarà en marxa l’àrea d’emergència del 
polígon. 
 
El Sr. Alcalde respon que això no té res a veure. 
 
El Sr. Boada diu que sí, que el contractista té menys despeses. 
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El Sr. Alcalde diu que ja van dir que per ara no es podien pagar els 80.000 € que val. 
 
 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat:  
 
 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
1.4.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’ORGANITZACIÓ INTERNA PER L’APROVACIÓ DE LA 
MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL I LES FITXES DESCRIPTIVES 
DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES.- 

 
Atès que en els últims anys l’organització interna de l’Ajuntament de Vacarisses s’ha hagut 
d’adaptar a la implementació dels serveis ja existents i a la creació de nous, que han donat 
resposta a necessitats conjunturals i que finalment s’han consolidat. 

Paral·lelament, s’han implantat noves tecnologies i procediments orientats a facilitar l’accés del 
ciutadà a l’administració, fent-la més propera, oferta i eficaç. 

Per tal de donar compliment al principi de bona administració que exigeix una adaptació 
contínua de l’organització als canvis produïts en els seus serveis de manera que aquesta 
reprodueixi una imatge fidel de la realitat econòmica i organitzativa subjacent, s’ha comptat 
amb una empresa externa especialista en la matèria que ha analitzat l’estructura organitzativa 
de l’Ajuntament de Vacarisses i la seva adequació amb el personal del que disposa. 

Les conclusions de l’estudi són els informes anomenats: 

 Anàlisi i diagnosi del sistema de Recursos Humans, i proposta de millora organitzativa. 
 Manual de valoració dels llocs de treball i valoració de llocs de treball de l’Ajuntament 

de Vacarisses. 
 Memòria tècnica i jurídica de la relació de llocs de treball. 

 
Per tal de poder aplicar les propostes resultants dels estudis a l’estructura organitzativa de 
l’Ajuntament cal modificar la Relació de llocs de Treball de i les corresponents fitxes 
descriptives. Un cop redactada la proposta, ha esta estat objecte de negociació, en aplicació 
del que disposen els articles 34 i 37 -c) del text refós de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic, 
aprovat per Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, havent-se assolit acord amb les 
organitzacions sindicals en sessió de mesa de 17 de març de 2023. 
 
En quant a la despesa econòmica que suposa la modificació de la Relació de Llocs de Treball, 
es considera del tot del excepcional i imprescindible pel propi contingut dels nous llocs, així 
doncs, no contradiu el que dicta la Llei 31/2022, de 23 de desembre, de Pressupostos Generals 
de l’Estat per l’any 2023, quedant recollida aquesta excepció en el punt 7 de l’article 19. 
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Atès que l'aprovació de la RLT i, conseqüentment, de les seves modificacions correspon a al 
Ple de l’Ajuntament, en virtut del que preveu l'article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local -LRBRL-, així com l’article 32 del Decret 214/1990, i 
article 52.2.j) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

Vist el que disposen els articles 29 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, així com 
l’article 29 del Decret Legislatiu 1/1997, per qual s’aprova la refosa del Text únic dels preceptes 
de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria de funció pública. 
 
 
Vist l’informe de la interventora accidental conforme hi ha consignació pressupostària suficient 
per fer front a les despeses derivades de l’aplicació per aquest any 2023 de la modificació de la 
Relació de Llocs de Treball. 
 
Atès que la Comissió informativa de Règim Interior, reunida el dia 22 de març de 2023 ha 
dictaminat, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 
PRIMER.- Aprovar la modificació de la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de 
Vacarisses i les fitxes descriptives dels llocs de treball que s’adjunten com a l’annex a la 
proposta. 
 
SEGON.- Aprovar la despesa econòmica per l’exercici 2023 derivada de l’aprovació de la 
Relació de Llocs de Treball per import de 60.399,56 €, segons l’acordat a la mesa general de 
negociació celebrada el dia 17-03-2023. 

 

TERCER.- L’aplicació dels efectes retributius de la valoració de llocs de treball tindrà efectes a 
partir de l’1 de març de 2023, segons el determinat al punt anterior.  

 

QUART.- En els casos de valoracions negatives respecte la valoració vigent actualment, 
s’aplicarà un  complement personal transitori absorbible (CPTA). 

L’aplicació retributiva del resultat de la RLT, segons el determinat als punts anteriors,  serà 
independent  dels possibles increments salarials que es puguin derivar dels increments 
aprovats per les properes Lleis de pressupostos Generals de l’Estat, en el seu cas.  

S’aplicarà excepcionalment la totalitat de la valoració positiva al mateix exercici en el cas de 
que el treballador es jubili abans del 31 de gener de l’any 2025. L’import deixat de percebre per 
aquests treballadors des de l’1 de març de 2023 fins a la data de la jubilació es farà efectiu a la 
última nòmina que cobri el treballador afectat.   

 
CINQUÉ.- Publicar el present acord al BOP, a la pagina web municipal i a l’eTauler a efectes 
informatius. 
 
SISÉ.-- Trametre l'acord i còpia del present acord al Departament de la Presidència de la 
Generalitat de Catalunya i a  l’Administració General de l’Estat. 
 
SETÉ.- Notificar el present acord als interessats / a les interessades, amb indicació dels 
recursos que procedeixin. 

El Sr. Salamé explica que ja n’han parlat un parell de vegades d’aquesta proposta, recorda que 
aquests últims anys l’organització interna de l’ajuntament de Vacarisses s’ha hagut d’adaptar a 
la implementació de serveis existents i a la creació de nous que finalment  s’han consolidat,  i 
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es va encarregar la valoració a una empresa externa especialista en la matèria. Afegeix que 
tenen tota la documentació al respecte al Synology, l’anàlisi i diagnosi dels recursos humans, el 
manual de valoració, la memòria tècnica i altres documents. Com a breu resum dels acords diu 
que avui aproven la modificació de la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de 
Vacarisses i les fitxes descriptives dels llocs de treball,  igual que la despesa econòmica per 
l’exercici 2023 derivada de l’aprovació de la Relació de Llocs de Treball per import de 
60.399,56 €, segons es va acordar a la mesa de negociació, increment que també es veurà 
reflectit els anys 2024 i 2025. Afegeix que aquesta aplicació es farà amb caràcter retroactiu a 1 
de març de 2023 i que en els casos de valoracions negatives respecte la valoració vigent 
actualment s’aplicarà un  complement personal transitori absorbible. 
 
Segueix explicant que en l’assemblea de treballadors amb el comitè del dia 15 de gener es va 
aprovar per gairebé un 70 % a favor. 
 
La Sra. Muñoz diu que s’abstenen doncs consideren que es podria haver convidat a l’oposició a 
la negociació i a més els crida l’atenció que hi hagi un 30 % del personal que hi hagi votat en 
contra. 
 
La Sra. Fuster diu que no estan d’acord amb la proposta, en primer lloc perquè s’ha ignorat 
totalment a l’oposició que formen part del consistori,  sent un tema que hagués merescut una 
comissió d’estudi com en moltes altres coses que es fan quan interessa. Afegeix que es un 
tema que també els concerneix però no els han deixat participar, hi ha hagut poca 
transparència i menys deferència. 
Per altra banda diu que, efectivament, l’ajuntament va acudir a una empresa consultora i 
recorda que en l’anterior legislatura hi havia un informe de Diputació que es va deixar al calaix. 
Segueix dient que l’informe que els han aportat és només de la metodologia d’aquesta 
empresa, però en cap moment hi ha la seva translació a cadascun i cadascuna de les 
treballadores de la casa. 
Per acabar diu que és cert que hi ha una majoria que ha aprovat finalment aquesta valoració, 
però està clar que hi ha un nombre suficientment rellevant de persones treballadores que no hi 
ha estat d’acord, el que els inquieta més per no haver-hi pogut participar. Diu que s’abstenen. 
 
El Sr. Alcalde li respon que quan ella estava a govern es va fer un estudi organitzatiu, no una 
relació de llocs de treball, doncs és la primera vegada que aquest ajuntament agafa una 
empresa que fa servir un mètode, i no com s’havia fet anteriorment , és per això que pensen 
que s’ha fet un pas endavant, hi ha un mètode i tothom sap quin és. 
Pel que fa a la participació diu que és potestat de l’equip de govern negociar això, hi ha un 
comitè que representa a aquests treballadors als quals agraeix la predisposició d’haver arribat 
a aquest acord, i hi ha un 30% de persones que han votat en contra però el 70 % han votat que 
sí, per tant majoritàriament hi han votat a favor. A més, de la relació de llocs de treball i el que 
se’n deriva,  el 90 % de treballadors i treballadores n’han sortit beneficiats, evidentment no 
tothom hi ha estat d’acord perquè no tothom hi guanya el mateix o pot estar d’acord amb això, 
però majoritàriament ha sigut així. 
 
La Sra. Fuster diu que el Sr. Alcalde no ha respost al primer punt que ella ha posat de manifest, 
del perquè no han participat els regidors i regidores de l’oposició. Diu que respecten plenament 
la representació dels treballadors però aquesta no és la discussió, sinó que ells com a partit 
polític hi haurien d’haver participat. 
 
El Sr. Alcalde li pregunta perquè no va deixar participar a l’oposició quan ella estava a govern i 
es va fer l’estudi organitzatiu. 
 
La Sra. Fuster diu que com ha dit el Sr. Alcalde no es va proposar un tema de valoració de llocs 
de treball. 
 
El Sr. Alcalde diu que es va fer un estudi organitzatiu. 
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La Sra. Fuster li diu que a qui li ha de dir és al seu regidor de recursos humans i no a ella. 
 
Pren la paraula la Sra. Miranda qui diu que després de llegir i valorar tota la informació que els 
han fet arribar, consideren que hi ha un comitè d’empresa que defensa els treballadors i que es 
tracta d’un tema legal i participatiu, encara que sempre hi ha una part que no hi està d’acord. 
Diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Serna comença la seva intervenció agraint al comitè d’empresa les facilitats que els ha 
donat per aclarir alguns aspectes de la modificació, tot i que encara els hi queden alguns 
detalls per aclarir perquè ,tal i com els van dir, fins que no s’aprovi no es traslladaran els acords 
a les fitxes d’identificació del lloc, no sabran les persones que han sortit afavorides i les que 
han sortit perjudicades, tot i que suposen que el perjudici mai serà una pèrdua de poder 
adquisitiu i pensen que això serà així. 
Per altra banda diu que agraeixen l’esforç del sindicat per adaptar l’informe que l’empresa 
externa ha fet arribar a l’ajuntament, que suposa més transparència i objectivitat sobretot en la 
modificació d’aquest catàleg. 
Per altra banda diu que la seva postura era de votar en contra, vista l’opacitat durant el temps 
de negociació, però després de tot el procés d’investigació personal i l’aclariment de dubtes per 
part del sindicat el seu vot ha canviat, però no a favor sinó que s’abstenen , i estaran sobre el 
tema més endavant amb la finalitat de minvar les injustícies que es puguin haver comès. 
Explica que van quedar amb el sindicat que es trobarien després d’aquest ple per parlar-ne i 
així ho faran. 
 
El Sr. Alcalde diu que vol deixar clar que sí que s’ha anat parlant d’això, de que s’estava 
negociant amb el comitè i que fa mesos que els havien dit que podien parlar-ne amb el comitè,  
però exceptuant a Veïns per Vacarisses ningú s’hi va reunir. 
Pel que ha dit el Sr. Serna de les injustícies, el Sr. Alcalde diu que no es que hi hagi injustícies, 
sinó s’ha fet una valoració dels llocs de treball, que no s’havia fet mai per part d’una empresa 
externa amb un mètode específic. Explica que un treballador mai pot perdre poder adquisitiu en 
una administració,  per tant no ha de patir per això. 
 
El Sr. Serna diu que ha dit que ha dit perquè porten molt temps darrera d’aquest tema i, el que 
últimament s’hagi parlat en un parell de vegades a les comissions informatives, no vol dir que 
ells hagin tingut una informació veraç i objectiva, digui el que digui el Sr. Alcalde no han tingut 
cap mena d’informació, la única informació detallada que han tingut ha estat quan s’ha reunit 
amb el comitè el passat dilluns. 
 
El Sr. Alcalde respon que el Sr. Serna volia saber els noms i ell ja li va dir que els que es 
valoren son els llocs de treball, no les persones. 
 
El Sr. Serna diu que això ja ho sap, que és valora el lloc, però en el lloc hi ha una persona. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que no es valora la persona. 
 
El Sr. Serna respon que si és així ja li respecta. 
 
El Sr. Alcalde diu que si vol el pot remetre a l’empresa que ho ha fet,  doncs és a ella a qui li ha 
de qüestionar el seu mètode, doncs el que es desprèn del que diu el Sr. Serna és com si ells 
haguessin afavorit algú, quan això no és així, sinó que hi ha una empresa que valora i segueix 
un mètode. 
 
El Sr. Serna diu que ell no transmet res, sinó que té dubtes i és normal tenir-los,  perquè com el 
Sr. Alcalde diu és la primera vegada que l’ajuntament fa una valoració de llocs de treball 
mitjançant una empresa, per tant no tenen experiència i la única informació que tenen els l’han 
donat el comitè. Diu que li agradaria saber si la empresa ha influït en la valoració o no, quina 
informació ha aprofitat i quina no, per exemple, estan acostumats a veure les valoracions que 
es feien aquí i per això té els seus dubtes,  encara que està clar que s’ha millorat. 
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El Sr. Alcalde li pregunta què prefereix que es faci a dit o que hi hagi una empresa que ho faci 
amb un mètode establert. 
 
El Sr. Serna respon que millor si ho fa una empresa. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui diu que no discuteixen la manera com s’ha fet, sinó que el que 
demanaven és que l’empresa s’hagués reunit amb ells enlloc de rebre només l’informe, perquè 
estan discutint que estan pujant el capítol 1 270.000 €, doncs encara que posi 60.000 € son 
només del pressupost del 2023, el 2024 en tenen 168.000 € i el 2025 s’arrossegarà la pujada 
dels 270.000 € més la pujada de l’IPC. Per tant unes quantitats suficientment importants com 
perquè l’empresa els digués com s’ha fet. A més, si hi ha un 30% del personal que hi ha votat 
en contra per alguna cosa deu ser. Diu que ells també es van reunir amb el sindicat i agraeixen 
l’atenció i informació, però també volen saber perquè amb una pujada de 270.000 € tothom no 
hi va estar d’acord. Seria important que l’empresa encarregada de fer-ho els expliqués. 
El Sr. Alcalde diu que ell defensa que s’hagi fet una valoració dels llocs de treball perquè feia 
molts anys que no es feia i d’aquí ha sortit que hi ha gent que no cobrava el que havia de 
cobrar, d’altres que ja cobren el que han de cobrar i gent que cobra de més sense haver-se fet 
una valoració dels llocs de treball. Diu que el que es desprèn de les paraules del Sr. Boada és 
que els que han votat que no és perquè no estan d’acord que s’augmenti el capítol 1 en 
270.000 € en tres anys,  però ell creu que no va per aquí, sinó que els que han votat que no és 
perquè no estan d’acord amb la seva valoració o amb la seva fitxa, perquè considera que les 
tasques de la fitxa no son les que ha de fer o que el seu augment salarial ha de ser més, cosa 
molt lícita. 
 
El Sr. Boada diu que no s’apugen els 270.000 € en tres anys, sinó que els primers 270.000 € es 
pagaran en tres anys però després amb el pressupost s’haurà de reflectir la nova valoració, per 
tant els 270.000 més 168.000 €. 
 
Intervé el Sr. Secretari per aclarir que per fer efectiva la pujada de la valoració es farà en tres 
anys i després es consolidarà, per tant,  el primer any es faran efectius aquests 60.000 €, el 
segon any els 168.000 € acumulatius i el tercer any la resta, a part hi haurà les pujades que 
contempli anualment la llei de pressupostos de l’estat. 
 
El Sr. Boada diu que per tant son uns 270.000 € cada any. 
 
El Sr. Alcalde diu que ells ho segueixen defensant, que calia fer una valoració dels llocs de 
treball, a partir d’una tàbula rasa saber què ha de cobrar tothom i quines tasques tenen 
assignades, almenys ells pensen que és una bona manera de fer i així ho han considerat 
també el 70 % dels treballadors i treballadores de l’ajuntament. 
 
El Sr. Boada pregunta qui va fer l’anterior valoració,  doncs creu recordar que també era una 
empresa. 
 
El Sr. Alcalde respon que no. 
 
El Sr. Boada diu que d’alguna manera es va fer, que no va ser ell qui va decidir el què. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que és la primera vegada que ho fa una empresa. 
 
El Sr. Secretari diu que la última valoració genèrica es va fer per part de la Diputació l’any 
2010. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat: 
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 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR   X   X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS      X X  X X  

 
 
 
1.5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA REVISIÓ DEL PADRÓ 
MUNICIPAL D’HABITANTS A 1 DE GENER DE 2023.- 
 
Atès que per l’Ajuntament s’ha procedit a efectuar la revisió del Padró d’Habitants del municipi 
amb data 1 de gener de 2023. 
 
 
 
Vist el que disposa l’article 17 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, i l’article 81 del RD 2612/1996, de 20 de desembre , pel qual es modifica el RD 
1690/1986, d’11 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de Població i demarcació territorial de 
les entitats locals. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior,  reunida en sessió ordinària el dia 22 de 
març de 2023 , ha dictaminat. 
 
Al Ple de l’Ajuntament de Vacarisses proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-    Aprovar la revisió numèrica del Padró Municipal d’Habitants de Vacarisses, a 1 de 
gener de 2023, amb el resultat de 7.511 habitants. 
 
SEGON.-     Comunicar el present acord a l’Institut Nacional d’Estadística. 
 
El Sr. Alcalde diu que com cada any és preceptiu, a dia 1 de gener de 2023 hi havia 7.511 
habitants a Vacarisses i és el que han d’aprovar. 
 
El Sr. Boada pregunta si tenen les dades per sexe. 
 
El Sr. Alcalde respon que hi ha més homes que dones. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents.  
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       
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1.6.-MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL CS VACARISSES, PER AL FOMENT 
DE LA FORMACIÓ PROFESSIONAL I LA FORMACIÓ PROFESSIONAL DUAL EN EL 
MUNICIPI DE VACARISSES.- 

Exposició de motius 

 
La Formació Professional capacita per a l'exercici qualificat de diverses professions i 
proporciona la formació necessària per a adquirir la competència professional i el coneixement 
propi de cada sector. S'organitza en cicles formatius de grau mitjà o de grau superior. Amb la 
superació d'un cicle formatiu de grau mitjà s'obté el títol de tècnic i amb la superació d'un grau 
superior s'obté el títol de tècnic superior. 
 
 
Durant anys hem estat insistint que l'alternativa de la Formació Professional, i més en concret 
la Dual, havia de ser un eix troncal del nostre sistema educatiu. Un sistema educatiu que 
preparés als nostres joves per a afrontar entorns cada vegada més competitius i que exigeixen 
capacitats i destreses cada vegada més complexes. 
 
La Formació Professional Dual ha estat un clar exemple en un bon nombre de països perquè 
les empreses puguin comptar amb treballadors qualificats formats a partir de les pròpies  
 
necessitats de l'empresa, consolidant futures relacions laborals, demostrant que l'esforç 
formatiu es gratifica amb ocupacions de qualitat i de llarga durada. 
 
Un dels valors de la Formació Professional és la ràpida inserció en el món laboral; sis de cada 
deu titulats en Formació Professional aconsegueixen una ocupació en el termini dels primers 
nou mesos. Les estadístiques demostren que les persones graduades en Formació 
Professional tenen una taxa d'atur relativament més baixa entre la població de 16 a 24 anys. 
 
El futur estarà en mans dels joves, però el present és a les nostres mans i no s'està fent prou 
perquè aquest futur generi expectatives de qualitat d'ocupació, remuneracions adequades, 
seguretat, que els permetin tenir una adequada capacitat per a emancipar-se; en definitiva, que 
els permeti integrar-se en la nostra societat com a adults responsables amb tots els seus drets i 
obligacions i que ajudin amb la seva contribució a una millora constant del nostre estat del 
benestar. 
 
La millora de la nostra economia passa per una millora de la productivitat i de la competitivitat i 
aquestes millores no poden realitzar-se sense comptar amb una base àmplia de professionals 
ben formats. 
 
No n'hi ha prou amb dir que es dona suport a la Formació Professional; cal analitzar les 
tendències del mercat de treball, realitzar la correcta difusió dels graus disponibles i els de nova 
creació en funció de les demandes dels alumnes i, sobretot, dotar pressupostàriament, de 
manera inequívoca i suficient, a la Formació Professional i en concret a la Dual. 
 
Considerem que la Formació Professional hauria de ser un àmbit estratègic per a qualsevol 
societat que es consideri avançada i de progrés. Un veritable motor que ens mostra el grau de 
maduresa i de competitivitat del sistema econòmic i de formació. La corresponsabilitat entre les 
diferents administracions amb les empreses i els propis centres educatius és un element clau 
per al desenvolupament de la Formació Professional. 
 
La falta de planificació per part del Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i la 
falta estructural de places públiques de Formació Professional, han donat com a resultat que 
molts alumnes del nostre municipi s'hagin quedat sense la possibilitat de cursar els estudis 
desitjats per a aquest curs 2022-2023, augmentant considerablement el risc de 
l’abandonament escolar prematur, a causa de l'assignació d'una altra opció no prioritària. 
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El nostre particular sistema productiu, basat en PIMES i microempreses, no facilita la 
introducció d'aquesta metodologia formativa, per la qual cosa és necessària la total implicació 
de les administracions per al seu correcte i adequat desenvolupament. 
 
També cal tenir en compte la possibilitat d'avançar en l'oferta de programes educatius de 
segona oportunitat, especialment d'aquells que eviten l’abandonament escolar 
prematur: PFI, PTT, CP, Itineraris Formatius Específics, Programes de Diversificació Curricular 
o Cicles Formatius de Grau Bàsic, insistint en l'ampliació progressiva d'aquesta formació tan 
necessària. 
 
El pressupost destinat per la Conselleria d’Educació per a l'impuls de la nova FP durant el 
període 2018–2021 i destinat a inversions específiques en FP va anar de 27 milions d'euros, és 
a dir, 6,75 milions anuals, tenint en compte, a més que aquests fons es preveu que es 
cofinancin amb el Fons Social Europeu i amb el conveni amb el SOC. Tenint en compte que el 
pressupost total de la Conselleria és de gairebé 6.000 milions, podem apreciar l'escàs interès 
real del Govern de la Generalitat de Catalunya en la matèria. 
 
Per tot això, el Grup Municipal de Ciutadans a l'Ajuntament de Vacarisses presenta els 
següents acords: 

 
ACORDS 

 
Que l'Ajuntament de Vacarisses insti el Departament d’Educació a: 
 
 
1- Desenvolupar les accions que siguin necessàries per a la informació, orientació i 
assessorament professional i laboral de suport als centres escolars, famílies i alumnes del 
municipi, per a garantir la igualtat en l'accés a la informació de l'oferta de Formació Professional 
en el nostre municipi. 
 
2- Realitzar un estudi en els pròxims mesos, per a avaluar les necessitats del municipi i 
analitzar l'oferta de Formació Professional que permeti ampliar l'oferta, amb la participació del 
teixit empresarial, els sectors productius, els serveis d'ocupació i els centres de Formació 
Professional, per a establir el màxim de sinergies que aportin valor afegit al projecte educatiu i 
al desenvolupament econòmic i social del nostre municipi. 
 
3- Adequar la partida pressupostària dels pressupostos de la Generalitat, per a 2023 i 
següents, destinada a la Formació Professional a l'actual demanda formativa, amb un 
increment significatiu de la quantia destinada de, com a mínim, un 50% respecte de la quantitat 
anual actual. 
 
4- Realitzar, en un termini de sis mesos, una anàlisi de les necessitats de perfils professionals 
indispensables sobre la base dels programes que es preveu impulsar a partir dels projectes 
aprovats en el programa Next Generation. 
 
5- Realitzar una planificació per a incrementar significativament l'oferta de places i nous graus 
de Formació Professional Dual en el nostre municipi, per al curs 2023-2024, vinculats 
especialment a sectors d'ocupació de present i de futur. 
 
6- Impulsar la col·laboració amb el Servei d'Ocupació de Catalunya (SOC) i amb els centres de 
Formació Professional amb l'objectiu de realitzar actuacions conjuntes que contribueixin a la 
formació, la requalificació i la millora de la qualificació professional de les persones joves del 
nostre municipi. 
 
7- Ajudar a les microempreses i les PIMES, que constitueixen una part molt important de 
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l'economia catalana i que són les empreses amb majors dificultats per a accedir a la Formació 
Professional Dual per falta de recursos econòmics i disponibilitat de temps, a participar en ella. 
 
8- Incrementar progressivament l'oferta de PFI (Programes de Formació i Inserció) en el nostre 
municipi. 
 
9- Continuar facilitant la inserció en la Formació Professional Dual de determinades persones 
amb dificultats per a accedir al mercat laboral i potenciar els diferents programes d'inserció, 
amb l'activació de nous mecanismes, com ara: 
 
a) Estudiar la bonificació d'un percentatge de la remuneració mensual dels alumnes desocupats 
majors de quaranta-cinc anys que segueixin la Formació Professional Dual, amb l'objectiu de 
fomentar la inclusió de persones que es volen reciclar i reorientar professionalment. 
 
b) Estudiar la bonificació d'un percentatge de la remuneració d'alumnes amb necessitats 
educatives especials. 
 
 
La Sra. Muñoz diu que ja fa un any i mig o dos que van presentar una proposta bastant 
semblant i que s’ha aprovat a tots els municipis on s’ha presentat, però aquí es va deixar sobre 
de la taula. Explica que ara l’han modificat una mica perquè entenen que s’hi podria haver 
treballat més i, a més, en el moment que la van presentar, tots els grups excepte Esquerra hi 
van votar a favor i, per tant, creuen que si s’hi posen entre tots i tira endavant ho podrien 
aconseguir.  
 
A continuació llegeix la proposta. 
 
Intervé la Sra. Fuster per dir que és cert que ja es va presentar i Movem Vacarisses hi va votar 
a favor doncs, han de considerar que tenen una població important i es tracta d’uns programes 
educatius i formatius essencials per la formació del jovent, per això Movem Vacarisses ja, a 
l’anterior legislatura, va obrir les portes a que es tinguéssin en compte els cicles formatius. 
També diu que es podria fer alguna cosa més del que s’ha fet al respecte, no només com s’ha 
fet amb l’anglès i el català que ho troben molt bé però creuen que han de fer un salt molt més 
gran. 
Per acabar diu que volen posar de manifest, tal i com diu la moció, que realment hi ha una 
mancança de places públiques en matèria de formació professional, el que suposa que moltes 
persones no puguin accedir als cicles que volen perquè no hi ha places, és per això que hi 
votaran a favor. 
 
La Sra. Miranda diu que hi votaran a favor doncs creuen que és molt important tot el que 
afavoreixi la formació professional per al jovent que no té aquestes facilitats. 
 
El Sr. Serna diu que és cert que la formació professional és una eina molt important, sobretot 
pels joves, però també és cert que la majoria dels governs només fan que declarar que donen 
suport a la formació professional, però el que s’ha de fer és implementar polítiques que la 
fomentin de veritat i dotar als pressupostos de partides suficients per al seu desenvolupament, 
doncs és la única manera de que es tiri endavant. Diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Avilés diu que en el seu dia també la van votar a favor, que son coneixedors de la realitat 
laboral del país i troben necessària aquest tipus de formació doncs, en el dia a dia, es troben 
amb empreses de tots els sectors que troben a faltar personal qualificat atès que  es va perdent 
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cada dia més l’ofici i pensen que és positiu que s’activin polítiques en aquest sentit per activar 
aquest tipus de formació. Per tot l’exposat  diu que hi votaran a favor. 
 
Pren la paraula la Sra. Moral qui, adreçant-se a la Sra. Muñoz, li diu que està molt bé que torni 
a presentar la moció en relació a la formació professional, però en el seu moment ja li va 
respondre, li va dir que era un tema complicat i ara explicarà el motiu, però a més creu que era 
una moció que l’hauria d’haver presentat durant aquesta legislatura al Consell Escolar 
Municipal , que és l’òrgan o l’espai en el que la comunitat educativa del municipi es reuneix per 
parlar de temes d’educació doncs, potser si ho haguessin presentat allà, es podria haver anat 
debatent i parlant i es podria haver tret una proposta que es portés al Departament o al Consell 
de Formació Professional de Terrassa, com ha comentat la Sra. Fuster. 
La Sra. Moral diu que ells no la poden votar a favor, per començar perquè hi ha coses que no 
son reals i,  segon, perquè hi ha acords que ja s’estan portant a terme. 
Pel que fa al primer acord, com també sap la Sra. Fuster que estava al Consell de formació 
professional, la planificació de la formació professional no és un tema d’àmbit municipal sinó 
comarcal, per això ells formen part de l’àrea de Terrassa i, per tant, del Vallès Occidental, i es  
en aquest consell on es planifiquen les ofertes de places de la comarca. Per tant, una proposta 
que valori implantar la formació professional al nostre municipi hauria de passar per aquest 
Consell. Per aquest motiu,  si s’hagués treballat al Consell Municipal Escolar potser s’hauria 
pogut presentar. 
 
Per altra banda diu que més d’una vegada han tingut reunions amb el Departament al respecte, 
i el que els diuen és que és molt difícil aconseguir que nosaltres puguem fer un cicle de 
formació professional concret, primer pel nombre d’alumnes que tenen perquè, tot i ser 7.000  
 
habitants, d’alumnes que l’any vinent podrien fer la formació professional son uns 100 i, si 
compten que uns 50 es queden fent batxillerat i de la resta és molt difícil que hi hagi un mínim 
de 15 o 20 alumnes per poder fer una formació concreta, doncs de formació professional hi ha 
de molts àmbits i es treballen molts camps. Per tant, és molt difícil aconseguir-ho, però a més a 
més es troben entre Terrassa i Manresa, dues ciutats grans que tenen una oferta formativa 
bestial tant en formació professional com PFI i, des del Departament, els diuen que fer segons 
quins cicles a Vacarisses no és viable, perquè segurament a Terrassa i Manresa ja s’està fent i 
entenen que la demanda no serà tan gran com per poder oferir-lo aquí. 
Explica que el que els han ofert, que ho estan treballant però no ho acaben de tenir clar i que 
ho haurien de parlar al Consell Escolar, que és el lloc adequat per fer-ho, és fer un sistema 
mixte de cicles a distància i amb un tutor que vingués unes determinades hores a la setmana a 
l’institut, però no deixaria de ser un cicle a distància. 
 
En relació a la resta d’acords de la proposta, l’estudi del punt dos ja es va fer l’any passat, és 
un estudi sobre l’encaix de la formació professional a nivell comarcal i si volen els pot passar 
l’enllaç perquè s’ho mirin.  
 
Pel que fa al punt tercer diu que la dada no és real, doncs s’oblida de que hi ha una part del 
finançament de la formació professional que ve del SOC i dels fons Generation. 
Explica que aquesta setmana el Departament ha fet un anunci en el que diu que, precisament, 
en resposta a la creixent demanda per part dels joves, s’ha tornat a incrementar l’oferta amb 
8.129 places noves arribant a més de 170.000 places totals, distribuïdes en 270 grups de 
formació professional, amb un increment de 698 docents. Per tant s’hi estan fent coses, però 
han de veure què ofereixen, quina demanda hi ha i quina oferta també, perquè a vegades 
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s’ofereixen cicles que no tenen sortida doncs, tot i la necessitat real en el mon del treball, hi ha 
molts joves no interessats en fer segons quins cicles. 
 
En relació al punt quart la Sra. Moral diu que l’anàlisi que comenta de les necessitats de perfils 
professionals, la Cambra de Comerç ja en fa un anualment que estarà apunt de publicar-se i, 
per tant, si vol ja li farà arribar. 
Pel que fa al punt cinquè torna a dir que la planificació de la formació professional no es pot fer 
a nivell municipal, sinó que es fa a nivell comarcal, tenen Terrassa i Sabadell que son molt 
grans amb una oferta molt àmplia i és molt difícil aconseguir que en un poble tan petit com 
Vacarisses puguin tenir algun tipus de cicle. 
 
Per acabar la Sra. Moral diu que no deixen d’estar d’acord en el que proposen i en fomentar la 
formació professional, però s’han d’abstenir en aquesta moció perquè, com li ha dit, hi ha 
moltes coses que no son reals. En relació al PFI diu que, com a ajuntament, podrien 
implementar un PFI, però els torna a passar el mateix, ara estan pendents de la taula de 
planificació, amb la que tindran les dades de la taxa d’abandonament i a partir d’aquí s’ho 
podran plantejar o no perquè aproximadament per curs hi ha entre 60 i 100 alumnes, d’aquests 
potser no aprovaran la ESO uns 8 o 10, que son insuficients per fer un PFI, perquè no tots 
voldran fer un PFI del mateix i els estudiants de Terrassa no vindran aquí a fer-lo perquè allà ja 
tenen oferta. 
Torna a dir que estan d’acord amb que es faci algun tipus de formació professional al municipi 
però a aquesta proposta s’abstindran. 
 
La Sra. Muñoz li diu que fa números només dels alumnes que entraran a l’institut, però ella 
entén que de cicles formatius en poden fer també persones d’altres edats, sobretot amb la 
situació laboral d’avui en dia i, per tant, la ratio augmentaria. 
El fet de presentar la proposta al Consell Escolar diu que es pot presentar als dos llocs i, 
precisament, ho han presentat al ple perquè a tots els municipis ho han presentat al ple i mai 
han tingut cap pega. A més, sobre la demanda, l’altra vegada els van dir el contrari, que si 
s’oferien cicles formatius fora d’aquí no es podien oferir aquí,  i va ser quan ella va comentar 
que es podien oferir altres cicles que no hi hagi. 
 
La Sra. Moral diu que sí, que es podria mirar quins cicles no es fan i que es puguin fer aquí, el 
problema és que podrien fer algun cicle que no es faci a Terrassa, però serà difícil que vingui a 
fer-lo algú de Cerdanyola, per exemple. 
 
En relació al que ha dit la Sra. Muñoz de que la formació professional també és per gent gran 
diu que tornen al mateix, només es pot oferir un, de mecànica o d’infermeria per exemple,  i el 
dubte és si tindran suficients alumnes per oferir aquest cicle. 
La Sra. Moral torna a dir que es podria haver parlat al Consell Escolar Municipal perquè és on 
està tota la comunitat educativa. 
 
Intervé el Sr. Alcalde per donar unes dades : el 97,8 % de persones que han optat a una 
formació professional de grau mitjà han aconseguit la plaça, hi ha 13.000 vacants entre grau 
mitjà i grau superior i el 20% de les persones que se’ls hi assigna una plaça no s’acaben 
matriculant i el titular és de les persones que es queden fora la primera convocatòria, però a les 
següents convocatòries es quan s’arriba al 97,8% de persones que aconsegueixen la plaça on 
la volien. 
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Per altra banda diu que entre aquestes accions que s’estan fent per part de la conselleria i per 
evitar això, les persones que vagin a formació professional sabran la plaça abans d’iniciar el 
curs, cosa que no passava fins ara.  
En relació al que deia la Sra. Muñoz de les persones grans que volen accedir a formació 
professional, diu que son 450 a les que es donarà prioritat per tal que puguin entrar. 
 
La Sra. Muñoz diu que el percentatge aquest del 20% que es queden sense plaça a la primera 
convocatòria el que fan és marxar a una escola concertada o privada o bé no es matriculen 
enlloc. 
 
El Sr. Alcalde diu que sí, que això passa en alguns casos, però també hi ha gent que s’acaben 
matriculant en una altra cosa. 
 
La Sra. Muñoz diu que per la informació que ella té, la majoria d’aquest 20% no és la primera 
opció, és a dir, quan la plaça que els donen és la primera opció triada es matriculen la majoria, 
però quan la plaça és la segona o tercera opció triada hi ha menys matriculacions. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell es queda amb la dada de que el 97,8 % acaben amb una plaça. Per 
tant, pensa que la Generalitat està apostant per la F.P., que va estar molt menystinguda durant 
molts anys però ara s’està potenciant. Afegeix que, igual que ha dit la Sra. Moral, ells estan 
d’acord parcialment amb el que diu la proposta però no amb tot,  i és per això que s’abstenen. 
Sotmès a votació s’aprova amb el següent resultat:  
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X  

EN CONTRA       

ABSTENCIONS           X 

 
 
 2.- SOBREVINGUTS.- 
 
2.1.- APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA.. 
 
El Sr. Alcalde diu que primer han de votar la urgència d’incloure aquest punt a l’ordre del dia, es 
tracta d’una modificació de crèdits per finançar el sobre cost de les obres de la pista de Can 
Serra i per despeses per fer front a actuacions per l’estat del subministrament de l’aigua amb 
motiu de la sequera.  
Es sotmet a votació i s’aprova la urgència amb el següent sentit de vot.  
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X  X X  X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS  X   X  
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2.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 
CRÈDITS MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT 

 
Resultant que aquesta Alcaldia va ordenar la incoació de l’expedient de transferència de 
crèdits. 

Considerant que, de conformitat amb allò establert als articles 34 i 40.1 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos, l’estat 
de despeses del Pressupost de les Entitats Locals pot modificar-se, entre altres causes, per 
transferència de crèdits, que consisteix en modificar el Pressupost de despeses sense 
alterar la quantia total del mateix, imputant l’import total o parcial d’un crèdit a altres 
aplicacions pressupostàries amb diferent vinculació jurídica. 

Considerant que els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i 40.2 del 
Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos estableixen que les Entitats Locals regularan a les Bases d’Execució del 
Pressupost el règim de transferències establertes, en cada cas, l’òrgan competent per 
autoritzar-les. 

Considerant que de conformitat amb allò previst a l’article 10 de les d’Execució del 
Pressupost municipal correspon a l’Ajuntament Ple, en concordança amb l’article 179.1 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, la competència per aprovar les 
transferències de crèdit quan afectin aplicacions pressupostaries  de diferents àrees de 
despesa correspon al Ple de l'Ajuntament, i s’exigirà el mateix compliment dels requisits 
indicats anteriorment en la referència als crèdits extraordinaris i suplements de crèdit. 

Considerant que les transferències de crèdit aprovades pel Ple han de seguir els mateixos 
tràmits sobre informació, reclamacions i publicitat que la legislació vigent exigeix per a  

 

l’aprovació del Pressupost, i el règim de recursos regulat per al mateix, per així establir-ho 
els articles 179.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 42 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que les transferències proposades respecten allò exigit als articles 180 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 41 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de 
les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 

Considerant que s’ha incorporat a l’expedient l’informe de compliment de l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària exigit per l’article 16.2 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, pel qual s’aprova el reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de 
desembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seva aplicació de les entitats locals. Per tot 
això, i en virtut d’allò disposat a la Base d’Execució del Pressupost municipal nº 10.2 en 
concordança amb els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, 40.2 del 
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Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos. 

Resultant que s'ha emès informe per la Secretaria Municipal. 

En virtut del que s'ha exposat,  proposo al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 

ACORD 

 PRIMER.- L’aprovació inicial de l’expedient de transferència de crèdits, que es concreta en 
els següents extrems: 

ALTES 
     

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits 
finals 

161 62300 
Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 
- Millora Xarxa  de Aigua potable  

235.000,00 € 350.000,00 € 585.000,00 € 

342 62200 Edificis I altres Construccions  23.356,45 € 74.101,64 € 97.458,09 € 

TOTAL       424.101,64 €   

 
     

BAIXES 
     

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits 
finals 

920 50000 Dotació fons de contingència 536.117,35 € 424.101,64 € 112.015,71 € 

 

SEGON.- Sotmetre l’acord que s’adopti a informació pública per termini de 15 dies hàbils, 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província l i al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament 
per tal que els interessats puguin formular reclamacions. 

 

TERCER.- L’expedient s’entendrà definitivament aprovat si durant el termini d’exposició 
pública no es presenten reclamacions; a aquests efectes, per l’Alcaldia es dictarà 
Resolució elevant l’acord d’aprovació inicial a definitiu i ordenant la publicació al Butlletí 
Oficial de la Província. 

El Sr. Alcalde explica que el que voten son dues qüestions: per una banda la desviació de 
l’obra de Can Serra, la qual s’ha estat negociant fins avui mateix i demà s’ha de fer la 
darrera certificació i per això hi ha aquesta urgència. 

El Sr. Casas explica que fins avui s’ha estat negociant la entre la Direcció Facultativa i 
l’ajuntament amb l’empresa per poder fer la certificació demà i, tal i com ha dit l’alcalde, 
s’ha d’aprovar per fer la dotació econòmica per fer front a la despesa. 

El Sr. Alcalde diu que, per altra banda, inclouen també una modificació pressupostària per 
dotar de 350.000 € destinats a l’aigua doncs, com saben, tornen a estar en una situació 
extrema. Explica que justament ho fan ara perquè el pressupost entra en vigor avui, 
perquè es va aprovar just el mes passat i el que pretenen és tenir aquests recursos per 
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actuar ràpidament en algunes qüestions per millorar la xarxa d’aigua, com per exemple el 
canvi de comptadors massius doncs, ahir, la Generalitat va aprovar una subvenció 
precisament per a això. Diu que aquests comptadors el que fan és comptabilitzar 
correctament l’aigua que entra,  i a més si hi ha pèrdues dins de les cases podran 
informar i ho podran solucionar mes ràpid. També diu que ja fa temps que estan treballant 
en avaries en les que necessiten posar vàlvules, reguladors, per millorar la xarxa i poder 
afrontar l’estiu més “tranquil·lament”. 
D’aquesta subvenció que ha dit de la Generalitat diu que hi poden accedir fins un 90 % i 
tot això s’agafa del fons de contingència al qual es va dotar per situacions com aquestes, i 
la intenció de reposar-lo en la mesura que puguin. 
 

La Sra. Muñoz pregunta si tindran informació exacta d’on vans aquests 350.000 €. 

El Sr. Alcalde respon que sí, que és per dotar-los d’uns diners per anar tibant per 
reguladors, canvi de xarxa i sobretot per comptadors doncs, tècnicament, els diuen que 
s’haurien d’acollir a aquesta subvenció i aquesta és la manera de fer-ho. Afegeix que ja 
els aniran informant de tot el que es vagi fent. 

La Sra. Muñoz pregunta si la desviació de les obres de Can Serra és deguda a l’augment 
dels preus dels materials. 

El Sr. Alcalde respon que sí, que hi ha una part que ja es dota amb el fons de resiliència 
que son 108.000 €, una altra part de la desviació que son 36.000 € venen deguts al reial 
decret llei 3/2022 i el cost real que suposarà la desviació a l’ajuntament son 34.000 €. 

Pren la paraula la Sra. Fuster qui, en relació a la urgència, diu que votar a favor o en 
contra d’una urgència que no saps de que es és la primera vegada que s’hi troben en un 
ple. A més, per saber si una cosa és urgent o no s’ha de saber de què es tracta. 

Per altra banda diu que el tema de fons corrobora que tots aquests anys han anat 
improvisant pel que fa al pressupost, fa res que s’han aprovat uns pressupostos 
municipals. 

El Sr. Alcalde li recorda que avui mateix entren en vigor. 

La Sra. Fuster diu que no ha entès res del que ha explicat el Sr. Alcalde i ara li diuen que 
hi ha una modificació pressupostària de 350.000 € amb matèria de l’aigua. 

El Sr. Alcalde aclareix que s’agafen del pressupost. 

La Sra. Fuster demana que expliquin millor les coses i que es planifiquin amb temps 
doncs, no es pot fer una gestió municipal d’aquesta manera temerària, ha d’haver-hi un 
mínim de previsió sobretot amb el tema de l’aigua doncs,  ja saben des de fa temps que la 
situació a Vacarisses és preocupant. 
Per altra banda, els van dir que havien acabat la fase 1 de les obres de Can Serra, per 
tant ara no saben si aquests 34.000 € son de la fase 1 que ja està acabada o és per 
abordar la següent fase, doncs ho troben desorbitat, sobretot la mancança de planificació 
amb matèria de pressupostos i crèdits. 
 
El Sr. Alcalde diu que pot tornar-ho a explicar. 
 
La Sra. Fuster diu que li agraeix que no ho faci. 
 
El Sr. Alcalde diu que ho explicarà tantes vegades com calgui. 
 



 

22 

 

La Sra. Miranda diu que tot el que sigui per millorar la xarxa d’aigua per descomptat que 
hi estan a favor, sobretot  també si surt del pressupost. 
Pregunta pels 34.000 € de desviació de Can Serra. 
 
El Sr. Alcalde respon que és per la pujada del preu dels materials i dels amidaments. 
 
El Sr. Serna diu que no vol esplaiar-se amb aquest tema perquè el fa posar molt neguitós, 
doncs diu que no té res a veure amb que estiguin a favor de tirar endavant el tema de 
l’aigua i el que sigui, del que s’està parlant és de les formes, que ja s’han sobrepassat fa 
dies. Adreçant-se al Sr. Alcalde li diu que passarà a la història com l’alcalde que ha fet 
més modificacions de crèdit de la història de Vacarisses, i a dos mesos de les eleccions 
en torna fer una altra. 
Segueix dient que no vol entrar en detall però hi votarà totalment en contra, no perquè 
estigui en desacord amb el fons, sinó amb la forma, d’aquesta manera qualsevol persona 
que passi pel carrer pot gestionar l’ajuntament. 
 
El Sr. Alcalde li respon que si no s’aprova això acabaran amb un contenciós amb la 
empresa i, com ja ha dit, fins ahir van estar negociant, a més això ja s’ha fet altres 
vegades en aquest ajuntament. 
Pel que fa als diners per l’aigua diu que no se’ls inventen d’enlloc, sinó que son del fons 
de contingència, precisament per si hi ha alguna contingència poder afrontar amb més 
comoditat el que pugui venir amb el tema de l’aigua. Com ja saben hi han anat invertint en 
el tema de l’aigua, però ha sorgit l’oportunitat aquesta dels comptadors i els diuen a nivell 
tècnic que hi hem d’accedir,  i així ho faran. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que els diners del fons de contingència, en paraules del Sr. 
Alcalde, venen  dels diners que els donava el contenciós que no cobren del CTR. 
 
El Sr. Alcalde respon que com ja ha dit el reposaran. 
 
Segueix el Sr. Boada dient que només fa un mes que es va aprovar el pressupost, es van 
demanar 750.000 € de crèdit per fer projectes,  per tant ara també podria anar a crèdit i no 
al fons de contingència i fer desaparèixer els diners que estaven allà pel contenciós que el 
Grup Hera no els paga. 
Segueix dient que per pagar la desviació de l’obra de Can Serra es podria modificar una 
partida, donar-ne de baixa una i donar d’alta una altra , o deixar de fer coses,  però el que 
no creuen és que s’hagin de gastar tots els diners del fons de contingència que, com ell 
va dir, eren pels diners que no cobrarien de l’empresa, i en canvi ara ja no val. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que els diners del fons de contingència efectivament venen d’on diu 
el Sr. Boada, però el que ell està dient és que, un cop aquesta subvenció es retorni i 
puguin demanar el crèdit com ja havia posat al pressupost, reposaran aquest fons de 
contingència. Tot això ho fan per poder avançar,  tant amb el tema de l’aigua com el de 
les obres del Can Serra,  perquè com sap el Sr. Boada no hi ha més opció que aquesta. 
 
El Sr. Boada diu que la solució és la modificació de la partida pressupostaria i no fer 
coses que no estiguin fetes del capítol 6. 
 
El Sr. Alcalde respon que el capítol 6 està tot a crèdit i el crèdit no s’ha demanat perquè el 
pressupost entra en vigència avui, li diu al Sr. Boada que ell sap perfectament que això 
funciona així perquè també ho ha fet moltes vegades. 
 
El Sr. Boada diu que ell no ho ha fet mai, aprovar el pressupost i després fer una 
modificació al ple següent d’uns diners que el Sr. Alcalde va dir que no es farien servir. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que els diners del capítol 6 estan tots a crèdit i el crèdit no s’ha 
demanat. Per tant, tibaran d’aquests diners, demanaran el crèdit i ho reposaran. 
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El Sr. Boada respon que quan ho hagi reposat ja li dirà que té raó,  però fins ara no pot 
donar-li la raó, sinó dir-li que els està enganyant perquè va dir que no disposaria 
d’aquests diners i ho està fent. 
 
El Sr. Alcalde respon que no l’està enganyat i li pregunta si prefereix afrontar aquests 
mesos que venen sense ni un euro per destinar a això i que hagin de demanar un crèdit o 
poder optar a aquesta subvenció i a d’altres que està traient la Generalitat, avançar els 
diners i després recuperar-los a través de la subvenció. 
 
El Sr. Boada diu que fa molt poc que es va aprovar el pressupost. 
 
El Sr. Alcalde respon que aquesta subvenció no s’havia convocat. 
 
El Sr. Boada torna a dir que el que va dir el Sr. Alcalde es que els diners del fons de 
contingència son diners que no els està pagant l’empresa Hera per l’abocador i per tant 
no en disposarien,  fins i tot es va dir que potser no els posarien al pressupost. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que, a través de la subvenció i a través del crèdit, un cop 
demanat quan s’hagi aprovat el pressupost, ho reposaran. 
 
El Sr. Boada diu que igual que han dit els seus companys això no queda bé. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell creu que és el millor per Vacarisses, disposar d’aquests diners 
per afrontar aquesta qüestió i l’altra,  que ja sap que s’ha de fer d’aquesta manera. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat:  
 

 
 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR   X   X 

EN CONTRA        X       X      X  

ABSTENCIONS     X      

 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 20 I 27 DE FEBRER DE 2023, I EL 6, 13 I 20 DE MARÇ DE 
2023.- 
 
Es dona compte de les actes relacionades.  
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 43/2023, de 20/02/2023, al 107/2023 de 22/03/2023), (Medi 
Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 8/2023, de 22/02/2023, al 16/2023, de 21/03/2023), 
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(Obres i Serveis, del 10/2023, de 21/03/2023, al 18/2023, de 21/03/2023), (Urbanisme, del 
68/2023, de 15/02/2023, al 118/2023, de 21/03/2023), (Educació, del 10/2023, de 1/03/2023, a 
l’11/2023, de 9/03/2023), (Acció Social, del 9/2023, de 17/02/2023, al 16/2023, de 14/03/2023), 
(Innovació, Comunicació i Eficiència Energètica, del 2/2023, de 27/02/2023, al 3/2023, de 
27/02/2023).- 
 
Es dona compte dels decrets relacionats.  
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.-  
 
 
4.- INFORMES DE  PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa de les dades que dona cada mes. 
 
Pel que fa a les queixes per pudors de l’abocador diu que no li han fet arribar. 
 
Les tones entrades son 6.262, per tant estan per sota de les 80.000, en 79.000 €. 
 
En relació a l’atur diu que estan al 8,13%. 
 
També informa d’una bona notícia perquè ja ha arribat l’acord amb el Departament pel porxo de 
l’institut i es podria començar avui mateix. Explica que s’ha parlat amb la direcció de l’institut i 
els demanen que s’esperin a acabar el curs perquè per la porta on entra l’alumnat no hi podrien 
entrar i els suposa un canvi organitzatiu. Diu que la durada de l’execució és de 4 setmanes. 
El Sr. Alcalde diu que es tracta de l’últim projecte que quedava dels pressupostos participatius.  
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
La Sra. Muñoz diu que té un parell de precs a fer i una pregunta reincident. 
Diu que a una de les portes de l’institut hi ha un esglaó que dona a la terra del pati i que davant 
seu van caure 3 nens perquè rellisquen amb la terra, el que suposa un perill. 
 
El Sr. Alcalde diu que en pren nota. 
 
Intervé la Sra. Moral per dir que allà justament és on va la carpa i que ho haurien de parlar amb 
l’equip directiu perquè ells dins de l’institut no tenen competències, per tant ho transmetrà a 
l’equip directiu i com que després de la setmana santa s’ha de trobar amb un tècnic d’obres del 
Departament ja li comentarà per tal que s’ho mirin i facin l’actuació que creguin convenient. 
 
Per altra banda la Sra. Muñoz diu que li comenten que al poliesportiu hi ha gent que està 15 
minuts per dutxar-se i és per això que creu que estaria bé mirar algun sistema de fitxes i que  
 
cada soci tingués la seva, o com sigui que funcioni aquest sistema per poder controlar això 
tenint en compte la situació de sequera que patim. 
 
La Sra. Muñoz pregunta pels pisos del carrer Montserrat, si és cert que s’ha modificat el 
projecte i ara son 14 pisos i 18 places d’aparcament. Diu que des del seu partit troben 
interessant que es facin pisos, sobretot per la gent jove, doncs ja tenen els preus de compra i 
no son econòmics, però poden ser viables pels joves que es vulguin quedar a viure a 
Vacarisses. Per tant creuen que s’hauria de tirar endavant com més aviat millor. 
 
 
El Sr. Alcalde diu que sap que estan parlant amb serveis tècnics pel tema de l’aparcament , 
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però que no sap com ha quedat i ja ho preguntarà als serveis tècnics. 
 
Intervé la Sr. Fuster per dir que él tema del porxo és molt bona notícia i que en un primer 
moment s’ha alegrat molt,  però no li ha agradat això de que no es faci abans d’acabar la 
legislatura sinó a posteriori, tot i que entén que ho vulguin fer quan l’alumnat acabi les classes, 
però ja tenen aquí els nous pressupostos participatius i això encara no s’ha fet. 
 
En relació a l’actuació que s’ha fet a l’avinguda Muriel Casals diu que van dir que es tractava 
d’un projecte pilot i no els han explicat ben bé com ho pensen fer, ni qui ho està fent, si la 
Policia hi ha participat o no,  perquè a vegades parlant amb ells no estan prou conformes amb 
el que s’està fent. 
La Sra. Fuster pregunta quin termini té aquesta prova pilot i si ja han observat que calgui fer 
alguna modificació o no. 
 
Per altra banda la Sra. Fuster pregunta per la partida de 15.000 € que es va assignar al ple de 
desembre per la Colònia Gall per materialitzar una estructura d’ombra pel parc. Diu que els 
membres de l’associació han preguntat pel tema però no han rebut cap resposta. 
 
Adreçant-se al regidor de participació i comunicació li pregunta si poden tenir una estimació de 
les dades d’audiència de la radio de Vacarisses. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si es refereix a tota la radio de Vacarisses, tan de l’informatiu com de 
tota l’altra part. 
 
La Sra. Fuster respon que sí, i si es pot diferenciar cada espai encara millor. 
 
Per acabar la Sra. Fuster pregunta per les modificacions que s’havien de fer a la deixalleria, 
doncs porten tota la legislatura demanant-les. 
 
En resposta a la Sra. Fuster el Sr. Casas diu que, com ja van informar en el darrer ple i en 
comissions informatives, es tracta d’una prova pilot que té una durada d’uns mesos, en principi 
fins a finals d’any i, evidentment, s’ha fet amb la supervisió de la Policia, de fet l’informe per 
poder fer la prova pilot l’ha fet la Policia. Per tant si hi ha algun policia que diu o deixa de dir ells 
no ho saben. Segueix dient que ell amb qui parla és directament amb el cap de Policia tot el 
que té a veure amb aquesta actuació i,  com que es tracta d’una prova pilot, per veure si s’ha 
d’implementar alguna millora han de passar uns mesos per fer la valoració. 
 
La Sra. Fuster pregunta si a la part de baix on aparquen els vehicles i hi ha com un badem 
quedarà tal i com està i si a l’altra banda està previst fer-hi alguna cosa. 
 
El Sr. Casas respon que creu que ja es va explicar, de moment mentre duri la prova pilot el 
badem quedarà així temporalment doncs els cotxes poden aparcar-hi bé, tal i com ho estan 
fent, i al carril lateral que servia de pujada s’hi ha de fer una actuació per desenvolupar el carril 
bici que començarà en breu. 
 
En relació a la partida de la Colònia Gall, el Sr. Casas diu que a ell directament no li ha 
preguntat ningú i que potser ho han fet amb serveis tècnics. Explica que ja fa uns dies que van 
encarregar a serveis tècnics que treballessin en aquest tema, però igualment demà hi parlarà 
per preguntar com està i poder informar als veïns. 
 
Pel que fa a la deixalleria el Sr. Casas diu que no fa tota la legislatura que està així, sinó que ho 
està des de que van patir l’incendi. Diu que es cert que s’està demorant la reorganització 
d’aquest material perquè hi ha hagut algun problema a nivell tècnic que espera que en breu 
pugui estar solucionat i que passat setmana santa puguin començar a posar-ho en condicions.  
Pren la paraula el Sr. Salamé qui en relació a la radio explica que en emissions analògiques no 
es pot mesurar l’audiència. 
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Intervé la Sra. Miranda per agrair la neteja de la carretera d’Olesa i demana que d’ara en 
endavant es faci un seguiment per tal que no torni a estar tan deteriorada com ho estava. A 
més pregunta si seria possible pactar amb Diputació que la part d’arbrat que sobresurt,  que no 
és de cap veí,  es pogués tallar una mica doncs, tot i tenir la vorera neta no hi poden passar per 
les branques. 
Per altra banda la Sra. Miranda diu que hi ha un parell d’empreses del polígon que estan 
augmentant els treballadors i li agradaria saber si des de la borsa de treball s’està treballant per 
tal que sigui gent de Vacarisses la que pugui optar a aquests llocs de treball. 
 
La Sra. Serra respon que aquesta és la seva lluita, s’hi han reunit varies vegades, justament 
tenen prevista una nova reunió amb Hitachi per parlar-ne,  però el que els diuen és que derivin 
a les persones interessades a les empreses que els gestionen la contractació, no ho volen fer 
d’una altra manera, tot i que hi han insistit molt. 
 
La Sra. Miranda pregunta per la Puig, que també està incrementant el seu personal. 
 
La Sra. Serra respon que totes dues empreses funcionen igual. 
 
El Sr. Serna li diu al Sr. Alcalde que, atès que no li han fet arribar les queixes de l’abocador,  ja 
li fa arribar una ell mateix d’aquesta tarda, que hi ha hagut un episodi de pudors insuportable 
des de les dues del migdia fins que ha vingut al ple. 
 
Per altra banda, adreçant-se al Sr. Casas, el Sr. Serna diu que li agraeix que l’hagin convocat 
pel proper 12 d’abril per anar a veure els captadors i li demana una explicació detallada del 
resultat del funcionament d’aquests, doncs van rebre els resultats el 25 de març però no saben 
interpretar-los, i els han fet arribar a experts i tampoc els han pogut dir cap dada que els 
aclareixi els resultats, a més del trasbals de dades que no saben com encaixar-les. 
 
El Sr. Serna pregunta si han tornat a reunir-se amb el gerent de l’abocador,  perquè volen 
saber si segueix amb el seu propòsit d’ampliació de la zona d’abocament d’escombraries. 
 
També pregunta pel cost de la reparació de la fuita d’aigua del carrer Formentera. 
 
En relació a la urbanització de la Creu el Sr. Serna diu que al maig es compliran els sis mesos 
del marge que van donar als veïns per començar o no les obres,  i pregunta si l’equip de govern 
ha iniciat accions per licitar l’obra i adjudicar-la o no. 
 
El Sr. Alcalde respon que, a la reunió que van tenir amb els veïns de La Creu al gener, es van 
emplaçar a fer-ho ja o fer-ho en un any i es va decidir en un any. Per tant ja s’estan fent els 
tràmits per tenir la licitació feta en un any i es pugui començar. 
 
El Sr. Serna diu que la reunió es va fer a principis de desembre i el Sr. Alcalde va dir que 
tardarien màxim 6 mesos i sinó seria a finals d’any. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que el que al final es va portar a votació va ser començar els tràmits ja 
i les obres en 6 mesos o esperar-se a l’any, i els veïns van decidir esperar-se a l’any,  i és com 
van quedar. 
 
En relació a l’abocador el Sr. Alcalde diu que el Sr. Griñó no és el gerent, sinó el propietari, i no  
 
hi ha hagut més reunions amb ell. A més ja pot anar pressionant que ells segueixen ferms en 
que quan entri la ultima tona a l’abocador, si ells estan aquí l’abocador es tancarà , tal i com ha 
de ser. 
 
Intervé el Sr. Casas qui en relació als captadors convida a la resta de membres del consistori a 
que els acompanyin i diu que al primer full de la presentació de les dades s’expliquen tots els 
registres que s’han recollit durant des de març de 2022. Explica que hi ha dues columnes, una 
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amb un sensor que recull molts valors i un altre que no en recull tants,  però ell tampoc pot 
informar-lo en detall. Per tant programaran una reunió amb els responsables de la UPC per tal 
que els ho expliquin. El Sr. Casas recorda que això son els episodis que es recullen a través 
dels captadors, que no vol dir que tinguin el resultat de les partícules volàtils, que com està 
recollit al conveni es donaran les dades dos cops l’any durant el 2023 i 2024. 
 
Pel que fa a la reparació del Fresno diu que no recorda l’import i que ja ho consultarà. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui vol recordar que el Sr. Gibert havia demanat una plaça 
d’aparcament per persones amb discapacitat davant del CAP i encara no s’ha fet. 
 
Per altra banda el Sr. Boada diu que s’hauria d’estudiar el pas dels vehicles pel carrer 
Montserrat i la zona d’aparcament,  doncs el pàrquing nou està sempre ple de cotxes de 
mestres i de treballadors de l’ajuntament. A més, potser s’haurien de replantejar un canvi de 
sentit del carrer i que es pogués entrar al pàrquing per davant,  perquè creu que el sistema que 
hi ha ara no funciona. 
També diu que s’ha pintat la línia central de la carretera dels Caus i sempre s’havia pintat 
també la de la dreta,  perquè a l’hivern amb boira va molt bé per orientar-se. 
 
El Sr. Boada diu que ells han fet sempre una oposició amb la que s’ha pogut parlar perquè no 
han volgut apretar, però hi ha coses que els hi envien, com la informació dels captadors, que 
no l’entén ningú. 
Afegeix que també els van dir el tema de la prefectura de Policia, que ja s’està acabant, i els 
demana que vagin algun migdia al polígon i veuran com està, ple de tràilers al mig. Com ja els 
van dir no és el millor lloc, hagués anat millor davant de l’institut, però no els van escoltar. 
Demana que la propera legislatura, governi qui governi, s’escolti més a l’oposició doncs 
almenys ells no han dit coses per criticar, com el tema de la valoració dels llocs de treball, ell no 
recorda com es va fer però segur que no van ser ells qui decidissin,  sinó una empresa externa. 
En relació a l’aparcament diu que és com el tema de la pacificació amb la que hi van estar en 
contra, a més al projecte inicial hi havia una zona per aparcar i una rotonda i, finalment, no es 
va fer. Diu que ja saben que amb el covid han fet el que han pogut, però no s’han fet les grans 
obres d’urbanització com els van prometre. Diu que ell no volia acabar l’últim ple dient tot això, 
sinó felicitant a la gent, però torna a dir que no els han escoltat prou quan només han demanat 
informació. 
 
Intervé el Sr. Avilés qui diu que tenen algunes qüestions pendents des del darrer ple i els 
agradaria que els responguessin. 
Diu que van preguntar pel cost de les obres de l’avinguda Muriel Casals, si hi havia hagut 
accidents a l’avinguda amb anterioritat als treballs de pintat i van demanar l’informe de la 
Policia sobre les obres en qüestió,  i el dubte de si la zona es pot categoritzar com a zona 30,  
on hi ha un tràfic rodat de 8.000 vehicles al dia. 
També diu que en relació a l’aigua els van demanar varies coses,  com els informes de totes 
les analítiques del pou del Palà des de l’inici,  i només els hi ha donat els darrers. 
 
El Sr. Alcalde diu que el més important és que Salut ha validat aquest pou i per tant haurien 
d’estar contents. 
 
El Sr. Avilés diu que ho estan de contents , però que volen tota la informació, com per exemple 
des de quan està en marxa. 
 
El Sr. Alcalde respon que això ja ho han dit avui a la taula de l’aigua, des de divendres passat,  
 
quan els van dir extraoficialment que el podien fer servir. 
 
El Sr. Avilés diu que la informació que els donen està esbiaixada o no és del tot correcta. 
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El Sr. Alcalde diu que ja saben que el pou fa molts dies que està en marxa i que s’estan fent les 
proves. 
 
El Sr. Avilés demana al Sr. Alcalde que faci servir les paraules adequades,  perquè quan diu 
que el pou està en marxa des de fa molt de temps la població entén que el pou està funcionant 
i subministrant aigua a la xarxa,  perquè així ho van posar al Terme de febrer. 
 
El Sr. Alcalde diu que si es va posar així està equivocat,  perquè el pou està en marxa per fer 
proves i s’ha connectat a partir de divendres.  
 
El Sr. Avilés torna a dir que al Terme de febrer diu que el pou ja està en marxa i connectat,  i 
això es publica des de la regidoria de Comunicació. 
 
El Sr. Alcalde diu que és cert que està connectat i en marxa,  i el que sembla és que totes 
aquestes millores per les que s’està treballant per minimitzar els efectes de la sequera per 
veïns i veïnes no els agraden. 
 
El Sr. Avilés diu que no és així, sinó al contrari,  doncs el que ells volen és estar preparats 
precisament per poder superar amb èxit una possible crisis. 
 
El Sr. Alcalde li respon que acaben de votar en contra de la modificació que els ajudarà a estar 
preparats. 
 
El Sr. Avilés diu que sí, que hi han votat en contra.  
 
En relació a l’avinguda Muriel Casals el Sr. Alcalde diu que parlant amb Policia allò no és una 
zona 30, allò és una via urbana d’un sol carril i per això s’ha d’anar a 30. 
 
El Sr. Avilés diu que ells van parlar de zona 30 i per això ara li han dit així, doncs una cosa és 
que la velocitat estigui limitada a 30 i una altra és que sigui una zona 30. 
 
El Sr. Alcalde diu que l’informe de la Policia pensava que li havien fet arribar i, per tant, li 
demana disculpes i demanarà que li facin arribar. 
 
Pel que fa a les dades sobre els accidents a la zona el Sr. Alcalde diu que encara no les té. 
 
El Sr. Avilés diu que volen deixar palès que un dels arguments per fer els canvis que han fet és 
per millorar la seguretat, i hi estan totalment d’acord si realment és així, però per això volen 
dades de la sinistralitat anterior. 
 
El Sr. Casas diu que ja els farà arribar el pressupost de les obres. 
 
El Sr. Avilés segueix la seva intervenció dient que avui, a la sessió de l’aigua, ja han dit que és 
molt important continuar la sensibilització de la població respecte l’ús i consum adequat de 
l’aigua,  i és en aquest sentit que han parlat de que no hi ha informació a disposició dels veïns 
en els diferents canals de comunicació de l’ajuntament. Per això els han dit que tenen previst 
fer algun tipus de publicació al Terme i el que volen demanar és que aquesta informació 
inclogués, per exemple, la capacitat extractiva dels pous i els han comentat que fa uns anys 
així es feia, per tant demanen que es reprengui i més ara de cara al bon temps que hi ha una 
població flotant important que segurament no té el mateix nivell de sensibilització que els veïns 
que hi viuen tot l’any. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell ja ha dit aquest matí, abans de que el Sr. Avilés digués res, que   
 
 
precisament el que farien és començar a explicar a la població quina és la capacitat extractiva i 
el consum, per saber on estem i on podem arribar. 
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El Sr. Avilés diu que el que han dit és que això ho farien al Terme, però ell es refereix a fer 
servir altres canals. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell no ha dit al Terme, que ho deu haver entès malament, doncs ja saben 
que el Terme no dona informació setmanalment, que és com la volen donar i així ho han dit. 
 
Per acabar el Sr. Avilés li diu al Sr. Alcalde que gràcies a ell tenen l’honor de ser coneguts com 
el poble de les 2.000 piscines, així ho va fer saber als mitjans de comunicació al començament 
de la crisis, però en canvi ell ha demanat el cens de piscines en varies ocasions i no se’ls ha 
facilitat, i és per això que ho vol tornar a demanar. 
 
El Sr. Alcalde recorda que el que ell va fer va ser respondre la pregunta d’un periodista i va dir 
la veritat, li pregunta al Sr. Avilés si ell hagués mentit. 
 
El Sr. Avilés respon que no sap el que hagués dit i ara no estan parlant de si un o l’altre 
menteix. 
 
El Sr. Alcalde torna dir que si a ell li fan una pregunta i la sap com respondria. 
 
El Sr. Avilés diu que respondria segons el seu criteri. 
 
El Sr. Alcalde diu que es tracta d’una dada molt concreta, per tant li torna a preguntar al Sr. 
Avilés que diria. 
 
El Sr. Avilés diu que si tingués la informació la donaria,  però sinó la tingués no. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell va fer el mateix, va dir les que hi havia. 
 
El Sr. Avilés diu que el que ells volen és el cens oficial. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell no té l’honor de ser res i que, com ja va explicar, hi ha més piscines 
per persona a Sant Cugat o Begur o a tants altres llocs. 
 
 
Essent les 20 hores i cinquanta-quatre minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada 
la sessió de la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
  
 
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
 

 


